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Commissie Veiligheid, 
Voldoende en Schoon Water  
 

 

Concept verslag commissievergadering  

Veiligheid, Voldoende en Schoon Water van 30 november 2022  

 

Aanwezig:  mevrouw Kuiper, de heren Van Calker, Douwstra (portefeuillehouder), Fonhof, In ‘t 

Hout (plaatsvervangend voorzitter) en Sieling (AB-leden) 

de heer Van der Laan, hoofd Veiligheid en Voldoende Water (secretaris) 

de heer Timmer, hoofd Schoon Water 

mevrouw Stegeman, bestuurs- en managementassistente (verslag)  

 

Afwezig:  mevrouw Leenders 

 

 

1. Opening  

 

De heer In/ ‘t Hout opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom.  

 

 

2. Mededelingen 

 

Geen. 

 

 

3. Verslag vergadering d.d. 2 november 2022 

 

Pagina 4; laatste zin “overlegt” moet zijn “overlegd”.  

Het verslag wordt gewijzigd vastgesteld. 

 

 

4. Agenda vergadering algemeen bestuur d.d. 14 december 2022 

 

De agenda wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

 

5. Aanpak visveiligheid gemalen (deel 2) 

 

Mevrouw Kuiper vraagt, naar aanleiding van pagina 6, waarom er meer energie gebruikt wordt. 

De heer Van der Laan antwoordt dat een andere vijzelconstructie meer energie vraagt.  

De heer Douwstra vult aan dat bij vervanging van motoren gekeken wordt naar energiezuiniger 

exemplaren. 

 

Mevrouw Kuiper vraagt waar het jaartal 2027 vandaan komt bij visgemaal Ulsda. 

De heer Douwstra antwoordt dat alle gemalen in 2027 visveilig zijn en de kennis die daaruit komt  

en alles wat nog op het waterschap afkomt qua veenoxidatie e.d. wordt meegenomen bij gemaal 

Ulsda. Indien processen sneller lopen kan het waterschap gedwongen worden eerder stappen te 

zetten. 

 



 

2 

 

De heer Sieling uit de complimenten voor de zeer goede en transparante informatieve 

bijeenkomst van dinsdag 29 november 2022. 

 

De heer Fonhof vraagt, naar aanleiding van de jaarlijks kapitaalslasten op pagina 6, waarom er 

gekozen is voor een afschrijvingsperiode van 25 jaar. 

De heer Van der Laan antwoordt dat dit de economische afschrijvingsduur van pompen betreft. 

 

De heer Fonhof vraagt waaraan gedacht wordt bij de actieve inzet op cofinanciering en hoe reëel 

dit is. 

De heer Van der Laan noemt dat het waterschap, via de subsidioloog, subsidie aanvraagt bij het 

Waddenfonds voor de  aanpassingen van de visveiligheid en het dus reëel is dat er 

subsidie/cofinanciering is. 

De heer Douwstra noemt het project Ruim Baan Voor Vissen dat gesubsidieerd wordt door het 

Waddenfonds. 

 

De heer In ’t Hout uit zijn verbazing dat projecten als het visveilig maken van gemalen uit 

watersysteem gefinancierd wordt terwijl het algemeen belang is.  

De heer Douwstra zegt dat er alleen keuze is voor watersysteem of zuiveren.  

 

Bevindingen 

 De commissie neemt kennis van het voorstel om: 

- Het realiseren van visveilige pompen bij de 5 gemalen Hongerige Wolf, Sportterrein 

Wildervank, Wildervank Stedelijk, Wildervank Landbouw en Folkers/Esserpolder in de periode 

2023 t/m 2027 en hiervoor een krediet van € 4.107.000,- beschikbaar te stellen; 

- Voor het uitvoeren van voorbereidende werkzaamheden in de periode 2023 t/m 2027 ten 

behoeve de realisatie van een visveilige oplossing bij 5 gemalen met een geringe capaciteit 

een exploitatiebudget van € 75.000,- beschikbaar te stellen (5 jaar lang € 15.000,- per jaar). 

Deze voorbereidende onderzoek werkzaamheden moeten leiden tot een beter inzicht in de 

kosteneffectiviteit van de voorgestelde aanpassingen en technische haalbaarheid;  

- Het uitvoeren van een watersysteemanalyse voor het bemalingsgebied van gemaal Ulsda. Dit 

moet inzicht geven in de toekomstige invulling van het waterbeheer binnen dit 

bemalingsgebied en een doorkijk geven naar de benodigde technische maatregelen om dit 

mogelijk te maken. Deze analyse moet gereed zijn in 2027; 

- Begin 2028 worden bovenstaande 3 actiepunten geëvalueerd en samen met een voorstel voor 

het vervolgtraject voorgelegd aan het algemeen bestuur. 

 

 

6. Solidariteitsfinanciering muskusrattenbeheer in Nederland 

 

De heer Douwstra geeft een mondeling toelichting op het bestuursvoorstel. 

 

De heer Fonhof vraagt of het feit dat niet alle waterschappen de kerngebieden op orde hebben 

de aanleiding is voor de discussie binnen de Unie van Waterschap terwijl er eerder begrepen is 

dat de financiering van de extra muskusrattenbeheerders 100% vergoed zou worden. 

De heer Douwstra geeft aan dat de grenswaterschappen reeds begonnen zijn met het 

terugdringen van de muskusratten populatie. De 100% financiële vergoeding zou logisch zijn 

geweest.  

 

De heer Van Calker vraagt naar het muskusrattenbeheer in Duitsland. 
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De heer Douwstra antwoordt dat er regelmatig contact is met het buurland. Muskusratten zijn in 

Duitland “bejaagbaar wild”. Er wordt een vergoeding voor elke ingeleverde staart gegeven.  

De heer Van der Laan vult aan dat de verwachting is dat nooit alle muskusratten weggevangen 

worden vanwege de Duitse strategie. Er wordt regelmatig op aangedrongen de populatie in de 

grensstreek zo laag mogelijk te houden. 

 

Mevrouw Kuiper zou graag meer informatie over samenwerking op waterschapsthema’s in de 

grensstreek ontvangen in de vorm van een informerende bijeenkomst of excursie. 

 

Mevrouw Kuiper vraagt of er ook verschil zit in hoe om te gaan met muskusrattenbeheer binnen 

de waterschappen. Hier wordt ontkennend op geantwoord. 

 

De heer In ’t Hout heeft de indruk dat de solidariteit zwaar op de proef gesteld wordt doordat de 

volledige uitbetaling pas in 2033 plaats gaat vinden.  

De heer Douwstra maakt duidelijk dat het kerngebied op orde moet zijn om in aanmerking te 

komen voor de solidariteitsfinanciering.  

De heer Van der Laan noemt dat het waterschap in 2002 het beheer in de provincie Drenthe 

heeft gekregen en in 2011 de provincie Groningen. De populatie is door inzet van extra mensen 

naar beneden gebracht en daalt sterker dan andere gebieden in Nederland. Bij de 

solidariteitsfinanciering is vertraging of versnelling een optie. Het evaluatiemoment is hierbij van 

groot belang.  

 

De heer Fonhof vraagt of alle grenswaterschappen dezelfde strategie hebben. 

De heer Van der Laan geeft aan dat er regelmatig onderling contact is en er een goede 

samenwerking is met de buurwaterschappen.  

 

Bevindingen 

De commissie neemt kennis van het voorstel om kennis te nemen van de afspraken van de 

solidariteitsfinanciering in het muskusrattenbeheer. 

 

 

7. Rondvraag 

 

Geen.  

 

 

8. Sluiting 

 

De heer In ‘t Hout bedankt eenieder voor diens inbreng en sluit de vergadering. 

 

 

Gewijzigd/ongewijzigd vastgesteld in de vergadering van 1 februari 2023. 

 

 

 

Jan van der Laan,     Joke Leenders, 

secretaris         voorzitter 


